
Voorzitter, 

 

De programmabegroting 2024 ligt hier ter besluitvorming. De fractie van de 

PvdA ziet een keurige begroting en een bijbehorende brief met daarin een aantal 

zoekrichtingen voor het zgn ravijnjaar 2026. Zoals eerder aangegeven maken wij 

ons zorgen over de uitkomst van de zoekrichtingen en wat voor uitwerking dat 

zal hebben op de Almelose samenleving. Wij vragen het college heel 

nadrukkelijk te kijken naar de OZB voor wonen en niet wonen, want dat kan een 

dempend effect hebben op de mogelijke bezuinigingen. Verder zien wij  kansen 

om in de programmabegroting wat verbeterpunten aan te brengen en daarvoor 

zullen we een  aantal moties en een amendement indienen. Daarover later meer.  

Zoals u allen weet komt de PvdA altijd op voor de belangen van de sociaal 

zwakkeren in de samenleving. Wij zien de tweedeling in de samenleving en in het 

bijzonder in Almelo alleen maar toenemen, de bestaanszekerheid lijkt af te 

nemen en dat baart ons grote zorgen.  

Een recent voorbeeld hierbij is dat de bibliotheek, die voor 100% gesubsidieerd 

wordt door de gemeente, een instantie gaat huisvesten die bijles gaat geven. De 

kosten voor die bijlessen zijn voor heel veel Almelose gezinnen niet te betalen, 

terwijl wij om het hardst roepen dat kansengelijkheid van groot belang is. De 

bibliotheek is een plek van ontmoeting en educatie die voor iedereen 

toegankelijk moet zijn en niet slechts voor de happy few. Kan het college ons 

aangeven hoe zij dit wil gaan aanpakken. Met name voor jongeren kunnen 

bijlessen van essentieel belang zijn om hun bestaanszekerheid in de toekomst te 

vergroten.  

In de beleidscyclus gaat het in eerste instantie om de beleidskeuzen die we 

maken. Geld is daarin niet leidend, maar een gevolg van de keuzen die de raad 

heeft gemaakt. Die genoemde keuzen brengt ons bij het coalitieprogramma, en 

de daaruit volgende beleidsbegroting zoals verwoord in de MJPB 2023, en nu 

2024 en verder. Het staat vol ambities, maar de vraag is of die ambities nog wel 

aansluiten bij een snel veranderende wereld, die van grote invloed is op de 

samenleving en voor ons in het bijzonder in Almelo. De gevolgen van de oorlogen 

in Oekraïne en het Midden-Oosten gaan niet aan Almelo voorbij. Tel daarbij de 

energie, stikstofcrisis, de problemen van de opvang van asielzoekers en 

vluchtelingen en een demissionair kabinet. Dan hebben we een heel aantal 

ingrediënten die altijd de onderkant van de samenleven raken.  



De PvdA wil het college op deze plaats dan ook een welgemeend compliment 

maken voor de ruimhartige opvang van nooddruftigen. Ondanks het gemaakte 

compliment heeft PvdA fractie grote zorgen om de onderkant van de 

samenleving. Wij roepen de raad  en in het bijzonder de coalitiepartijen en het 

college op om bijzondere aandacht te hebben voor de onderkant van de 

samenleving. De fractie van de PvdA zou het prijsstellen als het college een breed 

stadsgesprek organiseert met stakeholders en betrokkenen hoe we meer kunnen 

beteken voor dit specifieke deel van de Almelose samenleving. 

Almelo Centraal en PvdA willen de € 0,01 motie indienen die het mogelijk maakt 

om meer mensen met psychische problemen en doelgroepenregister de 

mogelijkheid geven om met een gerust hart aan het werk te kunnen gaan en 

zodoende te participeren in de samenleving i.p.v. thuis te zitten. Het vangnet wat 

ontstaat met de motie moet meer mensen uit genoemde groepen motiveren om 

de stap naar werk te maken omdat ze bij uitval om welke reden dan ook op een 

eenvoudige wijze weer in de bijstand stromen. Met de motie snijdt het mes aan 

twee kanten. De ambtelijke organisatie behoeft niet een heel proces voor 

uitkering te doorlopen, want alle noodzakelijke bescheiden zijn reeds bij de 

gemeente in bezit. Wij hopen op een brede steun vanuit de raad, omdat het de 

kans op werk voor deze groepen kan vergroten. 

Helaas moeten we met zijn allen constateren dat fietsendiefstal aan de orde van 

de dag is en dat veel inwoners in Almelo hier mee te maken krijgen. Het is pijnlijk 

te  zien dat met name duurdere fietsen het meest gestolen worden. Veel ouderen 

maken gebruik van een elektrische fiets om hun mobiliteit te vergroten. De 

verzekeringsmaatschappijen stellen specifieke eisen aan de gebruiker over de 

wijze hoe de fiets verankerd moet zijn. Mocht de verankering niet juist zijn door 

welke omstandigheid dan ook, wordt de schade niet vergoed. Bij motie willen wij 

het college verzoeken de fietsstalling-mogelijkheden kritisch tegen het licht te 

houden en i.s.m. betrokkenen te optimaliseren en toekomstproof te maken. 

Wij zullen de motie van de VVD steunen over ”zicht op de inzet en resultaten 

van tijdelijke financiële middelen”. Het zal u allen niet verwonderen dat 

deze motie nauw aansluit bij de hartekreet van de PvdA: zonder inzicht is 

er geen uitzicht. Een belangrijk bijkomend punt is dat wij een transparante 

overheid willen zijn, die zich kan en wil verantwoorden naar de 

samenleving. 

In het afgelopen periode zijn wat losse eindjes ontstaan die nog een antwoord 

verdienen. In eerste instantie wil de PvdA het Stadstheater benoemen. Wij weten 



dat je een broedende kip niet moet storen maar als goede boer hebben wij wel 

even in hok gekeken om te zien hoe het broedproces verloopt. Gelukkig spreken 

we elkaar op 14 november over het Stadstheater en we zijn benieuwd naar het 

resultaat, want cultuur gaat de PvdA aan het hart. 

Een ander los eindje zijn de Gravenruiters. Inmiddels is de tent waar rijles in werd 

geven verdwenen en is een voorlopig alternatief gevonden bij de Bosrand. 

Misschien kan het college ons meenemen in de afspraken die met het bestuur 

van de Gravenruiters zijn gemaakt. Wat ons wel zorgen baart is het feit dat de 

Gravenruiters voor 1 mei 2024 de eerste paal in de grond moeten hebben anders 

vervalt de rijkssubsidie van 20% op de bouwsom en dan is nieuwbouw echt 

onmogelijk. 

De PvdA heeft nog een vraag over 1Twente die vorig jaar € 150.000,-- ontvangen 

heeft van de gemeente Almelo om het lokale nieuws te brengen. Wij constateren 

dat het kantoor van 1Twente niet gebruikt wordt en dat we ook geen journalist 

bij de raadsvergaderingen zien. In de begroting hebben we een bijdrage aan 

1Twente niet kunnen vinden. Dit betekend, dat daarmee de discussie over een 

1Twente gesloten is. 

Tot slot wil de fractie van de PvdA de ambtelijke organisatie en het college 

bedanken voor het opstellen van de programmabegroting 2024. We hebben 

waardering voor het vele werk wat er in is gestopt. We willen eindigen met een 

compliment aan de ambtelijke organisatie en het college dat u gekomen bent 

met een niet-sluitende meerjarenbegroting, waarmee u een duidelijk signaal af 

geeft dat de financiële rekt er uit is. 

Dank u. 

 

 

 

 

 

 


